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Aan:   Woonforte Directeur Bestuurder Monique Brewster en  

Manager Wonen Hans van Haastrecht  

Van:  Bestuur Huurdersorganisatie Groene Hart 

Datum:  15 Maart 2023 
 

Onderwerp: Reactie Verduurzamingsbeleid Woonforte 

 

 
 

 

Geachte mevrouw, heer, 
 

 

Naar aanleiding van uw reactie van 14 februari jl. op ons advies inzake het verduurzamingsbeleid 
van 10 januari jl., doen wij u deze brief toekomen. 

 

Hoewel het niet gebruikelijk is om te reageren op een reactie van u op een door ons gegeven advies, 
willen wij u onze teleurstelling uitspreken over de beantwoording van onze aanbevelingen, vragen en 

opmerkingen die wij gemaakt hebben op het verduurzamingsbeleid van Woonforte. 

 

Ons advies bestond in grote lijnen op een 9-tal gestelde adviezen waarop Woonforte –in onze ogen- 
op een aantal adviezen niet serieus in gaat of slechts met een algemene opmerking adresseert. 

 

Advies 1 (de routekaart): Wij adviseerden u bij het maken van lokale prestatieafspraken een 
soort routekaart te maken met daarin niet alleen de afgesproken bouwproductie maar ook die van de 

verduurzaming van de bestaande woningvoorraad tot en met 2030. Ook zou wat ons betreft daarin 

duidelijk zichtbaar moeten zijn of de gestelde doelen voor het in 2028 uitfaseren van de woningen 
met labels E,F en G worden uitgevoerd en daadwerkelijk gehaald. 

 

- In uw reactie hebben wij hierop geen antwoord kunnen lezen. 
 

Advies 2 (VVE-complexen): Door het ontbreken van jaartallen bij de verduurzaming van deze 

complexen laat u veel van onze medehuurders in het ongewisse. Wij vinden dat moeilijk uit te 
leggen aan de huurders in VVE-complexen. 

 

Uw reactie was dat […]  ‘Voor de aanpak van huurwoningen in VvE’s reserveren wij wel middelen, 

maar zal de uitvoering ervan sterk afhangen van de keuzes door de andere eigenaren. Waar nog 

lagere energielabels aanwezig zijn, nemen wij in de vergadering het initiatief, maar wij kunnen dus 
op voorhand geen uitvoeringsjaar benoemen.’ 

 

Ten aanzien van de VVE-complexen waar Woonforte een meerderheid heeft én de VVE-complexen 

met slechte labels, hadden wij een meer proactieve houding verwacht. Wát betekent het in de VVE-
vergadering het initiatief nemen concreet?  Onze medehuurders zijn in deze woningen afhankelijk 

van de VvE’s terwijl zij huren van Woonforte. Dit is in het kader van de verduurzaming, woonlasten 

en energiearmoede moeilijk uit te leggen.  
 

- Wij vinden de passieve opstelling van Woonforte hierin teleurstellend. 
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Advies 3 (van Kookgas-Af): Wij vinden het belangrijk dat woningen/complexen die alleen op gas 

koken, dat deze zo snel mogelijk worden afgesloten van het gas. Enerzijds werk je concreet aan de 

landelijke doelstelling, de woningen van het gas af te brengen, anderzijds verlaag je de woonlasten 
van deze huishoudens door het wegvallen van de vaste lasten van het aardgasgebruik. 

 
U schrijft in uw reactie: ‘Het afsluiten van alleen kookgas – dus met behoud van de gasaansluiting 

voor verwarming – kan echter ook al eerder, bijvoorbeeld bij mutatie van de woning. Wij zijn 

bezig om hier specifiek beleid voor te ontwikkelen.’ 
 

- Graag hadden wij dit integraal in het verduurzamingsbeleid opgenomen gezien, ook omdat veel 

VVE-complexen kookgas hebben. 
 

 

Advies 4 (Sloopcomplexen): Ons advies was voor deze huurders op z’n minst vanaf 1 januari 
2028 de huurprijs te bevriezen. Afhankelijk van de nog te ontwikkelen ‘woonquote’ zou ook 

huurverlaging mogelijk moeten zijn. 

 
U antwoordt: […] ‘Voor woningen met een sloopvoornemen op middellange termijn zullen wij voor 

het einde van 2028 zodanige isolatie maatregelen nemen, dat de kwaliteit van de woning verbetert 

tot minimaal een label D.’ 
 

- Wij concluderen dat Woonforte toezegt dat voor eind 2028 de specifieke 204 woningen geen label 

E,F of G meer zullen hebben. 

 
Advies 5 (Woonquote): Wij adviseerden u naast de woningkwaliteit (het energielabel of de 

warmtevraag) ook de hoogte weer van de huurprijs weer te geven. Het koppelen met de 

woonquote/huurprijs geeft inzicht in de potentiële energiearmoede en kan als instrument dienen bij 
het maken van keuzes voor de aanpak van de woningen van Woonforte. 

 

- In uw reactie hebben wij hierop geen antwoord kunnen lezen. 
 

Advies 6(Vergoedingentabel Aedes/Woonbond): Wij adviseerden u om gebruik te maken van 

andere door de Woonbond/Aedes geproduceerde tabellen, welke niet gebaseerd zijn op (verouderde) 
tarieven maar op verbruik. Bovendien hebben al deze tabellen alleen betrekking op complexen die 

niet van het gas af gaan. 

 

U schrijft in uw reactie: […] ‘Overigens zien wij dat de woonlastenbenadering voldoende is geborgd 
in de hoogte van de vergoedingen in de tabel van Aedes en Woonbond.’ 

 

- U gaat niet in op onze inhoudelijke bezwaren. Het is vooral de hoogte vanwege de gehanteerde 
tarieven die arbitrair is en dus verre van geborgd! 

 

Advies 7 (servicekosten zonnepanelen bij mutatie): Uw voornemen om –bij mutatie- de 
zonnepanelen tegen een vergoeding aan te brengen en als servicekostencomponent te verwerken bij 

het huurcontract kan niet rekenen op onze instemming. Wij pleiten voor een voortzetting van het 

staande beleid. 
 

U antwoordt: […] ‘Voor de vergoeding hanteren wij een woonlastenbenadering, waarbij de elektra 

opbrengst – of in andere woorden: vermeden elektra kosten – verdeeld wordt tussen de bewoner 
en Woonforte.’ 

 

- Wij kunnen niet instemmen met dit voornemen en willen met Woonforte hierover het gesprek 

aangaan. 
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Advies 8 (zonnepanelen op gestapeld bezit): Wij hebben in ons advies gepleit voor het plaatsen 

van zonnepanelen voor het gestapelde bezit. Mede omdat huurders in de gestapelde bouw ten 

opzichte van de grondgebonden woningen anders erg achtergesteld worden.  Graag willen wij met 
Woonforte hierover het gesprek aangaan. Bovendien blijkt dat veel energiearmoede ontstaat of 

toeneemt bij huishoudens die geen voordeel hebben van zonnepanelen omdat corporaties ze niet 

aanbiedt. 
 

U schrijft: […]’Overigens heeft Woonforte inderdaad nog geen specifiek beleid geformuleerd voor de 

plaatsing van zonnepanelen op hoogbouw. Als wij dit doen, dan zullen wij ons richten op de 
gebouwen in volledig eigendom. De VvE’s hebben hierin een eigen keuze en besluitvorming.’ 

 

- Net als ten aanzien van huishoudens van het kookgas afkoppelen, hadden wij dit onderdeel 
integraal in het verduurzamingsbeleid opgenomen gezien. Ook omdat Woonforte veel VVE-

complexen heeft.  
 
Wij hadden graag gezien dat u ons in een eerdere fase had betrokken bij het opzetten van het 

verduurzamingsbeleid of dat u tenminste meer tijd genomen had om het verduurzamingsbeleid 

integraler te maken, waardoor zij beter toegerust is op de uitdagingen waar Woonforte voor staat de 

komende jaren! 
 

Met vriendelijke groet, 

Mede namens het bestuur 
 

 

                                                            
Frederike Magez, Robér van Leeuwen, 

voorzitter 2e secretaris  


